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េសចក្តី្របកសព័ត៌មនរមួ 

រ ងឯកឧត្តមបណ្ឌិ តសភចរយ សខុ ន ឧបនយករដ្ឋម្រន្តី រដ្ឋម្រន្តីទទួលបនទុក 
ទីស្តកីរគណៈរដ្ឋម្រន្តី និងអនកជំនញករពិេសសរបសអ់គគេលខធិករ អ.ស.ប 

ទទួលបនទុក ក្តីែខមរ្រកហម 
 
 ការសាប់របស់ េអៀង សារី ែដលជាជនជាប់េចាទមួយរូបក្នុងសំណំុេរឿង ០០២ ៃនអង្គជំនុំជ្រមះវិសាមញ្ញ
ក្នុងតុលាការកម្ពុជា (អ.វ.ត.ក) កាលពីៃថ្ងទី១៤ ែខមីនា ឆំា ២០១៣  បានេផាតការចាប់អារម្មណ៍េទៅេលើសារ
សំខាន់ដ៏ចម្ ងៃនការពេន្លឿនដំេណើរការឲ្ បានឆាប់រហ័សតាមែតអាចេធ្វើេទៅបាន និង្របកបេដាយភាព្រតឹម្រតូវ 
្រពមទំាងមាន្របសិទ្ធភាព ស្រមាប់ដំេណើរការនីតិវិធីដ៏្រតឹម្រតូវេលើជនជាប់េចាទែដលេនៅរស់រានមានជីវិត។ វ័យ
ចាស់ជរារបស់ជនជាប់េចាទ និងកង្វះហិរញ្ញវត្ថុ ស្រមាប់ភាគីជាតិ និងអន្តរជាតិៃន អ.វ.ត.ក នាំឲ្ មានការចាប់
អារម្មណ៍ភាមៗពីសំណាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធនានា។  
 
 េនៅៃថ្ងេនះ អ្នកជំនាញការពិេសសរបស់អគ្គេលខាធិការ អ.ស.ប ទទួលបន្ទុកសាលាក្តីែខ្មរ្រកហម  ឯក
ឧត្តម ដាវីដ េសហ្វរ័ និងឯកឧត្តមបណិតសភាចារ្  សុខ អាន ឧបនាយករដ្ឋម្រន្តី រដ្ឋម្រន្តីទទួលបន្ទុកទីស្តីការ 
គណៈរដ្ឋម្រន្តី និងជា្របធាន្រកុមការងាររបស់រាជរដាភិបាលស្រមាប់ដំេណើរការសាលាក្តីែខ្មរ្រកហមបានជួប្របជុំ
គាមួយ េ្រកាមបរិយាកាសេយាគយល់គាេទៅវិញេទៅមក បនាប់ពីមានការពិភាក្ គាជាបឋមេនៅបុ៉នានៃថ្ងចុង
េ្រកាយេនះ េនៅទី្រកុងភ្នំេពញ។ កិច្ច្របជុំេនះមានេគាលបំណងរិះរកដំេណាះ្រសាយជំុវិញប កង្វះថវិកាេធ្វើ 
យា៉ងណាអាចជួយឲ្  អ.វ.ត.ក បំេពញេបសកកម្មរបស់ខ្លួនក្នុងការែស្វងរកយុត្តិធម៌េលើបទឧ្រកិដ្ឋែដលបានេកើត
មានេនៅក្នុងរបបែខ្មរ្រកហម។  
 
 ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋម្រន្តី នងិអ្នកជំនាញការពិេសស បានទទួលសា្គល់ថា អ.វ.ត.ក បានបំេពញនូវ 
កិច្ចការដ៏សំខាន់ក្នុងការបញ្ចប់សំណុំេរឿង ០០១ េដាយេជាគជ័យែដលមានជនជាប់េចាទមួយរូប គឺ កំាង េហ្គក
អ៊ាវ េហៅឌុច អតីត្របធានមនី្ទរគុកទួលែស្លង ែដល្រតូវបានរកេឃើញថា មានពិរុទ្ធភាព និង្រតូវបានផ្តនាេទាស
ដាក់ពន្ធនាគារអស់មួយជីវិតចំេពាះឧ្រកិដក្ឋកម្ម្របឆំាងនឹងមនស្ុ ជាតិ និងឧ្រកិដ្ឋកម្មស្រងា្គម។ សំណុំេរឿង 
០០២ ែដលមានជនជាប់េចាទ នួន ជា និងេខៀវ សំផន ែដល្រតូវបានជំនុំជ្រមះេលើបទឧ្រកិដ្ឋដ៏យង់ឃ្នង់េនៅក្នុង 
របបែខ្មរ្រកហមកំពុងដំេណើរការេទៅមុខ ដ៏គួរឲ្ កត់សមា្គល់។ អ.វ.ត.ក សន្ ផ្តល់ព័ត៌មានថ្មីបែន្ថមេទៀតដល់  
្របជាជនកម្ពុជា និងដល់ពិភពេលាក។ េនៅក្នុងរយៈេពល ៦ ឆំាៃនដំេណើរការ្របតិបត្តិការរបស់ អ.វ.ត.ក បុគ្គលិក 
និងម្រន្តីតុលាការកម្ពុជា បានទទួលនូវបទពិេសាធន៍ដ៏គួរឲ្ កត់សមា្គល់ក្នុងការបំេពញការងារក្នុង្រកបខ័ណរដ្ឋ 
បាលតុលាការទំេនើបមួយែដលអនុវត្តតាមនីតិវិធី្រតឹម្រតូវៃនស្តង់ដារអន្តរជាតិ ខណៈែដលការអនុវត្តទំាងេនះ 
្រពមទំាងនីតិវិធីមួយចំនួនបាន និងកំពុងេផ្ទរេទៅកាន់តុលាការថាក់ជាតិ។  
  



 នាឱកាសជំនួបពិភាក្ េនាះ ឯកឧត្តមបណិតសភាចារ្  សុខ អាន បានសែម្តងការេកាតសរេសើរចំេពាះ 
ការេប្តជារបស់បុគ្គលិកជាតិទំាងអស់ែដលបាន និងកំពុងបន្តបំេពញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួន អំឡុងេពលដ៏លំបាក
េនះ។  
 ្របសិនេបើ អ.វ.ត.ក មិនអាចបំេពញេបសកកម្មរបស់់ខ្លួនឲ្ បានេពញេលញេទ េនាះវានឹងអាចជាដំេណើរ 
្រតឡប់ថយេ្រកាយមួយដ៏អា្រកក់ស្រមាប់ការែស្វងរកយុត្តិធម៌ េហើយក៏អាចបំផាញនូវកិច្ចខិតខំ្របឹងែ្របងដ៏គួរឲ្
កត់សមា្គល់េនៅក្នុងរយៈេពលប៉ុនានឆាំកន្លងមកេនះេនៅក្នុងការផ្តល់នូវយុត្តិធម៌ែដលបានទន្ទឹងរង់ចាំជាយូរ
ណាស់មកេហើយេដាយ្របជាជនកម្ពុជាចំេពាះឧ្រកិដ្ឋកម្មែដលបាន្រប្រពឹត្តេឡើងេនៅចេនាះឆំា ១៩៧៥ ដល់ឆំា 
១៩៧៩។  
 
 ការកាត់បន្ថយថវិកាសរុបទំាងអស់ចំនួនជាង ៦.៥ លានដុលារអាេមរិក ្រតូវបានេធ្វើេឡើងេនៅក្នងុ
គេ្រមាងថវិកាឆំា ២០១៣ ស្រមាប់ភាគីជាតិ និងភាគីអន្តរជាតិ។ ឥឡូវេនះ ឧបសគ្គែដលបនាន់បំផុតេនាះ គឺ្រតូវ
ធានាថវិកាេពញេលញស្រមាប់ភាគីជាតិ និងភាគីអន្តរជាតិ និងេធ្វើឲ្ ដំេណើរការរបស់ អ.វ.ត.ក មានស្ថិរភាព និង
ដំេណើរការឲ្ បានេលឿន ជាមួយកាលវិភាគដ៏្របាកដ្របជា េលើការជំនំុជ្រមះក្តីសំណំុេរឿង០០២៕      
 


